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Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Tredje behandling af lovforslag nr. L 76: 
Forslag til lov om ændring af  lov om folkesko- 

len, af lov om gymnasiet m.v. og af  lov om kur- 
sus til højere forberedelseseksamen og om stu- 
dieforberedende enkeltfagsundervisning for 
voksne m.v. (Frit skolevalg). 

Optaget af Bertel Haarder (V) og Eva Møller 
(KF).. 

(Fremsat 29/10 92. Taget tilbage 11/2 93 af 
undervisningsministeren (Ole Vig Jensen). Op- 
taget 11/2 93 af Bertel Haarder (V) og Eva 
Møller (KF). Første behandling 24/11 92. Be- 
tænkning 27/4 93. Anden behandling 27/5 93). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
forkastedes, idet 54 (KF, V og FP) stemte for, 
70 (S, SF, CD, RV og KRF) imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Tredje behandling af lovforslag nr. L 85: 
Forslag til lov om ændring af  lov om gymnasi- 

et m.v., lov om kursus til højere forberedelsesek- 
samen og om studieforberedende enkeltfagsun- 
dervisningfor voksne m.v., lov om grundlæggen- 
de social- og sundhedsuddannelser inden for bi- 
stands-, pleje- og omsorgsområdet m.v., lov om 
erhvervsuddannelser og lov om de erhvervsgym- 
nasiale uddannelser til højere handelseksamen 
og højere teknisk eksamen. (Afskaffelse af beta- 
ling for fotokopier). 

Af Aage Frandsen (SF) m.fl. 
(Fremsat 3/11 92. Første behandling 17/11 

92. Betænkning 27/4 93. Anden behandling 
27/5 93). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Ebba Strange (SF): 
Under andenbehandlingen fik vi et klart 

indtryk fra den socialdemokratiske ordfører af, 
at man fra Socialdemokratiets side var helt 
indstillet på i forbindelse med finanslovdrøf- 
telserne for 1994 at få afskaffet dette famøse og 
utrolig bureaukratiske gebyr, som amterne kan 
opkræve for udlevering af fotokopier. Det var 
selvfølgelig godt, og vi tror bestemt på Social- 
demokraterne, for de var enige med os om for- 
slaget, da det blev førstebehandlet. 

Det, der interesserer mig at høre i dag, er 
naturligvis, hvad landets undervisningsmini- 
ster siger til spørgsmålet, for det er trods alt 
ham, der sidder med finanslovudspillet. Jeg 
håber, at jeg kan få ham lokket på talerstolen 
for at fortælle os, hvad regeringens holdning 
egentlig er til spørgsmålet om bortfaldet af ge- 
byrbetalingen. 

Undervisningsministeren (Ole Vig Jensen): 
Jeg kan til fru Ebba Strange oplyse, at det 

netop i forbindelse med finanslovforhandlin- 
gerne for 1994 er regeringens hensigt at lægge 
op til at afskaffe den ordning, som gælder for 
betaling af fotokopier. 

Fru Ebba Strange har ret i, at ordningen har 
virket unødigt bureaukratisk og ikke har haft 
den adfærdsregulerende hensigt, som oprinde- 
lig lå i indførelsen af den. 

Så jeg kan svare bekræftende. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 
forkastedes, idet 17 (SF og FP) stemte for, 106 
(S, KF, V, CD, RV og KRF) imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

6) Tredje behandling af lovforslag nr. L 53: 
Forslag til lov om ophævelse af lov om butiks- 

tid. (Afskaffelse af  lukkeloven). 
Af Annette Just (FP) m.fl. 
(Fremsat 21/10 92. Første behandling 29/10 

92. Betænkning 29/4 93. Anden behandling 
28/5 93). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 


